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PROTOKÓŁ X/2015 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 25 czerwca 2015 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 14 członków Rady Gminy, 31 Sołtysów oraz Pan Adam 

Bartman - Przedstawiciel Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej. Listy obecności stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu. W posiedzeniu udział wzięli także: Pan Jacek Smoliński - 

Wójt Gminy Białogard, Pani Alicja Kubiś Zastępca Wójta Gminy Białogard, Pani Izabela 

Czaplejewska- Skarbnik Gminy Białogard, Pan Andrzej Galuba - Komendant Straży Gminnej 

Gminy Białogard, Pani Grażyna Mazur, Pani Elżbieta Trzcińska, Pani Alina Świder i Pan 

Jerzy Zasztowt - Dyrektorzy Szkół oraz Pani Ewa Juszczyk- Lachs PO Dyrektora Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Stanominie 

   Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach 10-

12
35

. 

   Posiedzeniu przewodniczyła Pani Aneta Drąg - Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, 

protokołowała Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

   Obrady X Sesji Rady Gminy otworzyła Pani Przewodnicząca, powitała uczestników 

posiedzenia, a następnie przedstawiła porządek Sesji w poniższym brzmieniu.  

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

-  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok wraz ze  

    sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, 

-   absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014, 

-   zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

-   zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2015-2028, 

-   przekazania mienia komunalnego Sołectwu Pękanino, 

-   zgody na użyczenie nieruchomości dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pomianowie, 

-  wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości stanowiących własność  

    Skarbu  Państwa działek gruntów, z przeznaczeniem na realizację celów publicznych, 

-  sprzedaży nieruchomości zabudowanej w drodze bezprzetargowej, 

-  wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności  

    przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności, 

-   wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności  

    przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności, 

-   ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie X Sesji Rady Gminy Białogard. 
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Ad. 1  

Otwarcie Sesji, w tym: 

Przyjęcie porządku obrad, Pan Marcin Pender zgłosił wniosek o zmianę kolejności 

podejmowania uchwał i przesunięcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Białogard w kolejności,  po uchwale w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2014, 

Głosowanie: 

 „za” 10 

"wstrzymało się" 3 

Po uwzględnieniu wprowadzonej zmiany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-   stwierdzenie kworum, 

-   przyjęcie porządku obrad, 

-   przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady   

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

-  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok wraz ze  

    sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, 

-   absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014, 

-   ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard, 

-   zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

-   zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2015-2028, 

-   przekazania mienia komunalnego Sołectwu Pękanino, 

-   zgody na użyczenie nieruchomości dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pomianowie, 

-   wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości stanowiących własność  

    Skarbu  Państwa działek gruntów, z przeznaczeniem na realizację celów publicznych, 

-   sprzedaży nieruchomości zabudowanej w drodze bezprzetargowej, 

-   wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności  

    przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności, 

-  wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności  

    przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności, 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie X Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

W tym miejscu Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Krzysztofowi Świąder, który 

podziękował Wójtowi za zgodę na przejście na emeryturę, zarzucił także Panu Janowi 

Budzyńskiemu Przewodniczącemu poprzedniej kadencji Rady Gminy, że przez podjęte 

działania stracił możliwość uzyskania trzy - miesięcznej odprawy emerytalnej i jak stwierdził, 

został przez to pokrzywdzony. Pan J. Budzyński odpowiedział, że głosował przeciwko 
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likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i  Mieszkaniowej, i nie może wziąć 

odpowiedzialności za taki stan rzeczy. 

 

    Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z IX 

Sesji Rady Gminy Białogard. Pani Przewodnicząca poinformowała, że Radna Pani Monika 

Sztyma-Horwat zgłosiła uwagę do treści Protokołu z IX Sesji Rady Gminy, która to uwaga 

uwzględniona została zaś  Pani Przewodnicząca przeczytała treść uzupełnienia do Protokołu : 

  Na stronie 5 Protokołu Nr IX/2015 z sesji Rady Gminy Białogard w dniu 29 maja 2015 r., 

pkt  4. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-

Gospodarczych  za 2014 r. otrzymuje brzmienie: 
 

 Informację przedstawił Pan Robert Madejski. Pan B. Michaliszyn spytał czy składka 

do Stowarzyszenia została już przelana? Pani Skarbnik odpowiedziała, że składka 

przekazywana jest w transzach, część została już przekazana. Następnie Pan B. Michaliszyn 

spytał czy Pan R. Madejski znał termin sprawozdania które miało być w lutym? Pan Madejski 

odpowiedział, że sprawozdanie miało być dostarczone na Sesję Rady gminy w Inkubatorze. 

Pan Michaliszyn spytał czy Pan Dyrektor miał informację, że ma przygotować sprawozdanie 

na luty? Pan Dyrektor odpowiedział, że sprawozdanie zwyczajowo daje się na Sesję nie ma 

praktyki aby sprawozdanie złożyć trzy miesiące przed Sesją, Pan B. Michaliszyn 

odpowiedział, że nie rozumie co znaczy trzy miesiące wcześniej? Pan Madejski odpowiedział, 

że sprawozdanie dostarcza się na Sesję lub przed Sesją aby biuro rady mogło je dołączyć do 

materiałów. Pan Michaliszyn powiedział, że zatwierdzany jest plan roczny  Sesji, w tym 

planie sprawozdanie było w lutym nie w maju, stwierdził, że na poprzedniej Sesji pytał 

dlaczego sprawozdania nie było w lutym, marcu, kwietniu, otrzymał odpowiedź, że będzie 

ono w maju, natomiast Pan Dyrektor powiedział, że nie wiedział o takim terminie. 

Pan B. Michaliszyn spytał czy z pożyczek, które są udzielane przez Stowarzyszenie 

korzystają tylko mieszkańcy Miasta Białogard i Gminy Białogard, czy dostać pożyczkę może 

każdy kto się zgłosi? Pan R. Madejski odpowiedział, że tak pożyczkę dostanie  każdy kto 

spełni warunki, jednak inaczej oceniane są osoby spoza terenu Miasta Białogard i Gminy 

Białogard, Pan B. Michaliszyn stwierdził, że składkę płaci Gmina Białogard, natomiast 

podatki ze Stowarzyszenia wpływają do Miasta Białogard. Pan R. Madejski odpowiedział, że 

Miasto Białogard płaci największe składki i najwięcej inwestuje w Inkubator, istotnym 

elementem w tym przypadku jest wkład własny, nie można tego upraszczać w taki sposób. 

Powiedział, również, że taką samą inwestycję można zrobić  na terenie Gminy Białogard, 

jednak należy pamiętać o wkładzie własnym, który też jest istotnym elementem. Spytał czy 

Pan B. Michaliszyn sugeruje, że Gmina Białogard powinna zrezygnować z członkostwa? 

Powiedział również, że tak było z gminą Tychowo, stowarzyszenie pomogło pozyskać środki 

na stworzenie strefy ekonomicznej, Gmina sama złożyła wniosek, otrzymała pieniądze i 

wycofała się ze Stowarzyszenia, zapominając, że ktoś musi pomóc w ściągnięciu inwestora, 

Tychowo otrzymało 800 000 zł wsparcia natomiast musi oddać 1 000 000 zł. Stwierdził, że 

sytuacja finansowa Gminy Białogard jest zła, ale należałoby zadać sobie pytanie dlaczego, 

przyczyniło się do tego ZMiGDP, przy planowaniu projektu cena wody i ścieków miała być 

minimalna, ta cena blokuje rozwój przedsiębiorczości, podał przykład Gminy Karlino z której 
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inwestor wycofał się kiedy usłyszał cenę wody i ścieków. Stwierdził, że Stowarzyszenie jest 

instytucją wiarygodną dla banków, Gmina może za jego pośrednictwem wziąć kredyt na 

projekty unijne. 

Uzupełnienie do protokołu zostało przyjęte jednogłośnie.  Protokół został przyjęty 

jednogłośnie 

 

Ad. 2.  

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

Pan J. Budzyński poprosił aby w kolejnych wystąpieniach Pan Wójt informował  

o zaproszeniach jakie otrzymuje, a nie może w nich uczestniczyć. Pan Wójt odpowiedział, że 

stara się uczestniczyć we wszystkich spotkaniach, na które jest zapraszany.  

Pan Kazimierz Kwiatkowski stwierdził, że w Stanominie kilkanaście osób dostało nakaz 

opuszczenia garaży i nie mają gdzie ich przenieść. 

Pan Wójt odpowiedział, że wpływają do niego informacje i skargi od mieszkańców, że w tych 

garażach jest składowisko śmieci i są one wylęgarnią szczurów, jest teraz miejsce należące do 

Agencji Rolnej, na które można by przenieść garaże, można ten teren wydzierżawić lub 

kupić. Pan K. Kwiatkowski odpowiedział, że nie można teraz garaży przenosić "na dziko", w 

taki sam sposób powstały istniejące już garaże. Jest 6 miejsc na których można postawić 

garaże, ale co z pozostałymi? 

Pan Wójt powtórzył, że trzeba te miejsca wykupić lub wydzierżawić, nie można postawić 

garaży bez niczyjej zgody. Mieszkańcy muszą sami się tym zająć, Gmina nie jest stroną w tej 

sprawie. 

 

Ad. 3.  

Pani Przewodnicząca poinformowała, iż na dzisiejszą Sesję wpłynęły dwie interpelacje 

złożone przez Radnego Pana Marcina Oborskiego 

- w sprawie ponownego zajęcia stanowiska przez Radę Gminy w sprawie zabezpieczenia 

środków w wysokości 50 000 zł na zakup wozu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w 

Pomianowie. Poprosił o wprowadzenie tego punktu do obrad dzisiejszej Sesji. Pani A. Drąg 

odpowiedziała, że interpelacja zostanie przekazana do rozpatrzenia, w dniu dzisiejszym nie 

ma możliwości wprowadzenia tego punktu do obrad Sesji. 

- w sprawie wycięcia dwóch drzew znajdujących się w pasie drogowym drogi powiatowej NR 

1172Z w obrębie miejscowości Pomianowo. 

 

 

Ad. 4.    
Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

 

1) Pierwszą z rozpatrywanych uchwał była uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za 

2014 rok, pani A. Drąg przedstawiła opinię Regionalnej izby Obrachunkowej w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014 r. (w załączeniu do protokołu). 

 Głosowanie: 

"za" - jednogłośnie, 
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2) Kolejną z omawianych uchwał była uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2014. 

W tym miejscu głos zabrał Pan Wójt, przedstawił Sprawozdanie z realizacji zadań  

finansowych w powiązaniu  z zadaniami rzeczowymi  w 2014 r. (w załączeniu do protokołu). 

Następnie Pani Marzena Moraczewska Przewodnicząca komisji Rewizyjnej przedstawiła 

wniosek Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Białogard za 

2014 rok, oraz opinię regionalnej Izby Obrachunkowej w przedmiocie wydania opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białogard w sprawie udzielenia absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok.    

Głosowanie: 

"za" – jednogłośnie. 

Pan Wójt podziękował Radnym za udzielenie absolutorium.  

Pan Bogdan Michaliszyn stwierdził, że nieudzielenie absolutorium dla Wójta wiązałoby się  

z odwołaniem go, absolutorium udzielili Wójtowi wyborcy, opinia Komisji Rewizyjnej była 

tylko opinią dotyczącą liczb, patrząc pod kątem udzielenia absolutorium powinno się wziąć 

pod uwagę kryterium celowości, rzetelności i gospodarności i biorąc te trzy rzeczy pod uwagę 

absolutorium Wójtowi się nie należy. 

 

3) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białogard. 

Pan M. Pender stwierdził, że dotychczasowe zarobki  są krzywdzące dla Wójta, jest tu duża 

odpowiedzialność, porównując obecnego Wójta i poprzedniego, obecny nie ma mniejszej 

odpowiedzialności, stąd  powrót do propozycji z II Sesji Rady Gminy. Pani Skarbnik 

stwierdziła, że będzie teraz bardzo dużo pracy przy wdrażaniu programu naprawczego. 

Pan M. Oborski odpowiedział, że skoro rozmowa jest o programie naprawczym, chciałby 

usłyszeć o ile więcej będzie pracy po wprowadzeniu tego programu. 

Pani A. Drąg zwróciła uwagę, że w obecnej chwili prowadzone są  rozmowy  

o wynagrodzeniu Wójta, a  nie o programie naprawczym. Pan M. Oborski odpowiedział, że 

chciałby tylko wiedzieć ile więcej będzie tej pracy, skoro argumentem do podwyżki jest 

zwiększenie pracy. Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeśli chodzi o program naprawczy nie 

będzie go pisała firma zewnętrzna, tylko Ona z Wójtem, firma zewnętrzna oferuje wsparcie 

prawne. Pan M. Oborski spytał za co firma będzie miała zapłacone? Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że gmina płaci za obsługę prawną, ona jest nowym Skarbnikiem i jeszcze 

wszystkiego nie wie, wiele samorządów korzysta z pomocy firm zewnętrznych. Pan D. 

Smagowski spytał czy w związku z przystąpieniem do programu będzie więcej kontroli np. z 

RIO? Pani Skarbnik odpowiedziała, że RIO nadzoruje cały program naprawczy, wskaźniki są 

przekroczone, Gmina jest w naprawdę ciężkiej sytuacji finansowej.  

Pan P. Kozicki stwierdził, że sprawą oczywistą jest fakt, że Wójt Gminy Białogard zarabia 

mniej niż pracownicy, nie powinno być tak, że podwładni zarabiają więcej niż Wójt.  

Pani M. Sztyma- Horwat odpowiedziała, że nic dziwnego w tym, że osoby z dużym stażem 

zarabiają więcej, Wójt dopiero zaczyna i trzeba dać mu czas. Pan P. Kozicki stwierdził, że nie 

może tak być aby np. Dyrektor Szkoły zarabiał więcej niż jego przełożony –Wójt. 

Pan J. Budzyński spytał czy to jest właściwy moment na podjęcie decyzji o podwyżce, na 

razie jest to krótki okres czasu, kiedy Wójtowi przyszło pracować na tym stanowisku. Pani 

Skarbnik powiedziała, że po przystąpieniu do programu nie będziemy mogli podnosić 

żadnych wynagrodzeń.  
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Pan D. Smagowski podkreślił, że dyskusja nie jest o podwyżce tylko o przywróceniu 

wynagrodzenia poprzedniego Wójta. Pani M. Sztyma-Horwat odpowiedziała, że Rada nie 

obniżyła wynagrodzenia Wójtowi, jedynie podjęła decyzję o wysokości zarobków.        

Pan M. Oborski poprosił o wskazanie artykułu, który mówi o tym, że nie będzie można przez 

trzy lata, w których ma być wdrażany program naprawczy, podnieść wynagrodzeń czy 

zaplanować inwestycji jeśli znajdą się pieniądze z zewnątrz? Pani Skarbnik odpowiedziała, że 

trzeba przygotować realny budżet nie można go zawyżać, program naprawczy rozpisany jest 

na cały okres, inwestycje możemy prowadzić ale wyłącznie z własnych środków, nie możemy 

brać żadnych kredytów. 

Pani A. Drąg odczytała treść uchwały, następnie przedstawiła różnice w uchwale podjętej w 

grudniu i w projekcie uchwały na dzisiejszej Sesji. 

 

Głosowanie: 

„za” – 5 

"przeciwko" - 8 

"wstrzymujący się" - 1 

 

4) Kolejnym z  rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie gminy na 2015 rok, uchwałę omówiła Pani Skarbnik, poinformowała, że zmiana 

dotyczy budowy przydomowej oczyszczalni ścieków w mieszkaniu komunalnym  

w miejscowości Nawino oraz zmiany kwoty w zakresie opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

zaplanowana była mniejsza kwota niż jest potrzebna. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

5) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 

2015-2028. Uchwałę przedstawiła Pani Skarbnik 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

6) Uchwała w sprawie przekazania mienia komunalnego Sołectwu Pękanino, uchwała została 

omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

 Pani Przewodnicząca przeczytała treść uchwały, Pan D. Janusiak Sołtys sołectwa Kościernica 

spytał na jakiej podstawie działka ma zostać przekazana skoro sołectwo nie jest 

stowarzyszeniem? Pan Wójt odpowiedział, że jest taka możliwość przekazania działki  

w użytkowanie dla sołectwa bez przekazania jej na własność.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

7) Uchwała w sprawie zgody na użyczenie nieruchomości dla Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Pomianowie, uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Pani Przewodnicząca odczytała treść uchwały, Pan J. Budzyński spytał dlaczego uchwała 

przygotowana jest na 5 lat? Pan K. Chodynko spytał jaki jest zakres odpowiedzialności 

Sołtysa i Rady Sołeckiej po przekazaniu działki w użyczenie dla Sołectwa, jaką 

odpowiedzialność ponosi Sołtys? Pan Wójt odpowiedział, że OSP w Pomianowie 

wnioskowało o taki okres użyczenia wiąże się to z okresem projektowania. Jeśli chodzi o 

odpowiedzialność to sołectwo ponosi wszelkie konsekwencje związane z użytkowaniem 

działki. Pan D. Janusiak spytał czy jeśli sołectwo poniesie koszty związane z inwestowaniem 
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na tej działce, kto będzie właścicielem tego co tam powstanie? Pan Wojciech Ćwidak spytał 

dlaczego użyczenie jest tylko na 5 lat? Pan Wójt po raz kolejny odpowiedział, że taki był 

wniosek OSP w Pomianowie.  

Pani A. Drąg stwierdziła, że uchwała jest odpowiedzią na wniosek OSP, spytała czy ktoś 

wnosi o wprowadzenie zmian do projektu uchwały? Pan J. Budzyński zgłosił wniosek  

o zamknięcie dyskusji w tym temacie. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

 

8) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości 

stanowiących własność Skarbu  Państwa działek gruntów, z przeznaczeniem na realizację 

celów publicznych. 

Uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, Pani 

Przewodnicząca odczytała treść uchwały, dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

9) Uchwała sprzedaży nieruchomości zabudowanej w drodze bezprzetargowej. Uchwała 

została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, Pani Przewodnicząca 

odczytała treść uchwały, dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

10) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

w postaci służebności przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności. 

Uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, Pani Anna 

Michaliszyn poinformowała, że jest to wyrażenie zgody na położenie kabla do wiatraków na 

działkach gminnych. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

11) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

w postaci służebności przesyłu na prawie użytkowania wieczystego i prawie własności. 

Uchwała jest taka sama jak podjęta w poprzednim punkcie dotyczy jedynie innej firmy, dla 

jakiej wyraża się zgodę na położenie kabla na działkach gminnych. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (14 głosów) 

 

 

Ad. 8.  
Pani Przewodnicząca poinformowała, że na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania Radnych. 

  

Ad. 9.  
Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
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Pan Zygmunt Świder poinformował o zdobyciu przez drużynę LZS 18 medali  

w igrzyskach w Płotach. Pani Emilia Franczak sołtys Sołectwa Białogórzyno przeczytała apel 

w sprawie protestu dotyczącego budowy fermy norek w miejscowości Białogórzyno. 

Pan B. Michaliszyn stwierdził, że Komisja rewizyjna zajmowała się kontrolą poszczególnych 

jednostek, jednak nie zajęła się tym tak jak powinna, jeśli chce się badać celowość wydatków 

to trzeba się w to zagłębić. Stwierdził również, że sam wnioskował aby wymóc na 

jednostkach sprawozdania wcześniej nie w czerwcu, ponieważ w tym momencie wszelkie 

nieprawidłowości, które On widzi, natomiast Radni nie zauważają, są stracone, i w związku  

z tym kolejny rok też jest stracony. Wiele spraw można było załatwić łatwo i szybko, wiedząc 

jakie są wykorzystane środki i w jaki sposób. Następnie przedstawił informacje ze 

sprawozdań Komisji Rewizyjnej stwierdził, że przykładem mogą być biblioteki. W 4 

bibliotekach na płace wydano prawie 225 000 zł, natomiast na zakup książek wydano tylko  

14 000 zł. Wykorzystanie funduszu świadczeń socjalnych wynosi 90%, natomiast 

wykorzystanie tego funduszu w szkołach, np. w Szkole Podstawowej w Rogowie wynosi 

42%, najwięcej ze szkół wykorzystało Gimnazjum w Pomianowie 75%. Powiedział też, że 

wie, iż nauczyciele występowali o te środki jednak ich nie dostali. Jest to nieprzemyślane, 

ponieważ te środki nie przepadają przechodzą na rok kolejny, wobec czego dług się nie 

zmniejsza, a rośnie. W bibliotekach, które prawie w 100% są finansowane z budżetu gminy 

fundusz socjalny wykorzystywany jest w 90%, natomiast szkoły, które otrzymują subwencję 

oświatową mają ten fundusz zablokowany. Następnie Pan Michaliszyn spytał Panią Skarbnik, 

że w związku z zapisem w planie budżetu na 2014 rok,  dotyczącym ustalenia kwoty na 

fundusz sołecki, chciałby dowiedzieć się, w którym punkcie ta kwota jest ujęta  

w sprawozdaniu z wykonania budżetu? Kolejne pytanie dotyczyło odbierania odpadów 

wielkogabarytowych, stwierdził, że odbierane są raz na pół roku, ze sprawozdania natomiast 

wynika, że płacimy co miesiąc 5 000 zł, czy był taki wymóg, że nie płacimy za usługę tylko  

w formie ryczałtu? Kolejną sprawą, o którą spytał pan Michaliszyn było wykupienie przez 

Gminę  udziałów w RWiK-u w wysokości 250 000 zł, jednak nie znalazł tego w uchwale 

budżetowej na rok 2014. Kolejnym pytaniem było pytanie Pana Michaliszyna o płacenie  

w dalszym ciągu przez Gminę udziałów w wysypisku w Karlinie, na jednej z Sesji Wójt 

poinformował, że Gmina oddała budowle znajdujące się na wysypisku w zamian za to 

Burmistrz Miśko zajmie się rekultywacją tego terenu. Jednak gmina płaci nadal składkę, i są 

to pieniądze zbierane od ludzi na poczet śmieci. W związku z tym ma wątpliwości co do 

zasadności tych wydatków. Następnie spytał kto kontroluje postęp prac związanych  

z wysypiskiem, ponieważ w ten sposób Burmistrz Miśko może jeszcze przez wiele lat żądać 

płacenia składki, nikt tego przecież nie kontroluje. 

Następnie Pan Michaliszyn stwierdził, że sesja absolutoryjna powinna składać się tylko  

z jednego punktu, omówienia działań, bo być może nie byłoby potrzeby wprowadzania 

programu naprawczego, może wystarczyłoby przypilnować wydatków, jako przykład podał 

zakup części do kosiarki, które w sumie były droższe niż zakup nowej kosiarki. 

Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę, że Pan Sołtys zadał bardzo dużo pytań nie dając 

możliwości ustosunkowania się do nich, stwierdziła, że być może warto by było przedstawić 

te pytania na piśmie, zapewniła również, że Rada będzie szczegółowo odnosić się do 

poszczególnych punktów budżetu i szczegółowo będzie je analizowała. Pan Michaliszyn 

odpowiedział, że jego wniosek jest następujący, aby sesje Rady Gminy obejmowały 

zaplanowane w planie punkty, bo do tej pory się to nie zdarza, w planie pracy Rady jest np. 

zaplanowane sprawozdanie które się w danym miesiącu nie ukazuje. Chciałby również aby 

Komisje które się spotykają dzieliły się swoją pracą, poinformował, że przeczytał 4 protokoły 

z Komisji Rewizyjnej, których nikt inny nie słyszał, stwierdził również, że komisje są po to 

aby swoją pracę przedstawić na Sesji. Zauważył, że sprawozdania powinny być 
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przedstawiane w miarę szybko, w czerwcu jest już na to za późno, przypomniał, że zgłosił 

taki wniosek  jednak Rada go nie poparła. Pani A. Drąg odpowiedziała, że Radni rozmawiając 

ze Skarbnikiem, który zgodnie z przepisami wyznacza termin, nie może dezorganizować 

pracy Urzędu i wymuszać przedstawiania sprawozdań wcześniej jeśli zachowane są terminy. 

Pan Michaliszyn zgłosił wniosek aby wszelkie niewymagalne wydatki płacić po rozliczeniu 

poprzedniego okresu. 

 Następnie stwierdził, że Pani Skarbnik złożyła rezygnację, spytał co Radni głosowali, czy 

odwołanie Wójta, czy też rezygnację Pani Skarbnik? Pan Wójt odpowiedział, że Skarbnika 

powołuje i odwołuje Rada, Pan Wójt poinformował, że Pani Skarbnik złożyła rezygnację, 

natomiast Wójt przedstawił projekt uchwały o odwołaniu i powołaniu nowego Skarbnika. Pan 

Michaliszyn odpowiedział, że jedyną właściwą formą odwołania jest uchwała Wójta.  

Z dokumentów Sesji wynika, że Wójt na początku złożył wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o uchwały dotyczące odwołania i powołania nowego skarbnika i ten porządek obrad 

został przegłosowany, następnie Pan Michaliszyn odniósł się do dzisiejszej Sesji, po 

przegłosowaniu porządku, Pani Przewodnicząca odczytała wniosek Pana M. Oborskiego  

o rozszerzenie porządku, jednak był on już przegłosowany i przekazała sprawę do 

rozpatrzenia na kolejną Sesję, tak też było na poprzedniej Sesji, informacja którą przeczytał 

Pan Przewodniczący była bezzasadna, ponieważ nie była w programie Sesji, to czego nie ma 

w programie Sesji nie podlega głosowaniu. Pismo zostało przez Panią Skarbnik skierowane 

do Przewodniczącego, wobec czego Wójt nie mógł wnieść o podjęcie uchwały, mógł to 

zrobić wyłącznie Przewodniczący. Pan Wójt odpowiedział, że Rada nie głosowała nad 

wnioskiem Pani skarbnik, tylko nad podjęciem uchwały o odwołaniu Pani Skarbnik. 

Pan J. Budzyński odniósł się do zarzutów Pana B. Michaliszyna odnośnie późniejszego 

składania sprawozdań przez niektóre instytucje odpowiedział, że z tego co się orientuje, to 

niektóre z nich mają badanie bilansu i nie mogą tych sprawozdań przedstawić wcześniej. 

 

Ad 10.  

Zamknięcie X Sesji Rady Gminy Białogard. 

 Wobec wyczerpania wszystkich punktów X Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

 Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  

 


